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S treťou vlnou korony aj na našej
Tilgnerke prišiel aj náš ďalší zimný
lockdown, ktorý bol ale o niečo
zvládnuteľnejší aj vďaka článkom,
ktoré sme si pre vás pripravili. Od
nášho minulého čísla sa toho veľa
udialo a my vás všetkých
s radosťou prevedieme tými
horúcimi novinkami, pre ktoré ste
otvorili zimné číslo nášho
časopisu.
V druhom čísle tohtoročnej
Tilgnerky sa dočítate, ako prebehli
stužkové našich maturantov, ale
aj venčekový ples našich
tretiakov. Aké bolo pre našich menších
Tilgnerákov súťaženie v dejepisnej súťaži Poznáš
UNESCO, vystavenie ich modelov a slávnostné
odovzdávanie diplomov s pani riaditeľkou? Taktiež
si zrekapitulujeme, ako dopadli voľby Žiackej rady,
aké akcie si pre nás prichystali a zmeny na našej

škole, ktoré majú títo
ambiciózni študenti v pláne.
Ako sme sa blížili
k Vianociam prišli aj akcie
ako Vianočný les a Mikuláš.
Takisto sme sa zapojili aj do
projektu Koľko lásky sa
zmestí do škatule od
topánok, ktorej sa zúčastnili
aj niektoré naše úžasné pani
učiteľky. Skrátka, náš časopis
je pestrý ako naša škola, naša
Tilgnerka! Určite si tu nájdu
zaujímavé infošky žiaci i
rodičia, pretože vďaka vám
všetkým je stále o čom písať.

Prajem vám spolu s našim redaktorským tímom
krásne čítanie!

Kristína Trnková, III.Ab

Milí nadšenci Tilgnerky!
Vo víre tanca
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AKTÍVNA 1.B
Učia sa, píšu, zabávajú! Aj krásneho motýľa
z jesenného lístia vyrobili!

TRETIACI V KNIŽNICI
A to rovno v Miestnej knižnici, kde triedu 3.A
pasovala za ozajstných čitateľov víla – riaditeľka
knižnice p. Petra Nagyová Džerengová!

I. STUPEŇ

I

VYRÁBAME ZÁLOŽKY
Sekunda A sa zapojila do československého
projektu a to do 12. ročníka Záložka do knihy
spája školy: Očarujúci svet knižných príbehov,
rozprávok a básní, ktorý je zameraný na
podporu čítania a čitateľskej gramotnosti, a to
tak, že popri rozprávaní o svojich obľúbených
knihách si vyrábali záložky, ktoré spolu s listom
a predstavením školy poslali pridelenej škole –
triede gymnazistov do Starej Ľubovne.
A netrpezlivo čakajú, aké záložky a od koho
prídu im! Záložky potešia, ako aj kontakty na
gymnazistov z inej školy!

IMPRESIONIZMUS V PRAXI
Nie, nie, toto nebola hodina výtvarnej výchovy, také na 3. stupni
nie je! O to viac sa mnohí potešili, keď si mohli maľovať! A to rovno
na hodine slovenského jazyka, keď sa na literatúre preberal
impresionizmus! Vyskúšať si pointilizmus – bodkovaciu techniku
mohli aj septimáni aj III.Ab! Zachytiť svoje dojmy, pocity a vnemy –
malá forma psychohygieny aj učenie sa zážitkovo!

BODUJEME ODMENY
Každý mesiac máme v 1.D hodnotenie
dosiahnutých výsledkov s odmenami. Deti
sa veľmi tešia. Zbierajú svietivé body (na
lístočkoch je počet nazbieraných bodov)
a podľa počtu bodov si vyberajú odmenu.

MALÁRIA
MEDZI NAMI?
Našťastie len na prednáške,
keď sme 11. októbra 2021
privítali vzácneho hosťa, MUDr.
Máriu Komlósi, PhD., MSc.,
odborníčku aj na tropickú
medicínu, ktorá prišla
porozprávať našim študentom
o malárii. Nás sa síce netýka,
ale v iných častiach sveta je
pohromou!

BETÓNOVÉ SOCHY
Piatok 1. 10. 21 navštívila 4.B s p. uč.
Silviou Kubisovou Galériu mesta
Bratislava. Program sa týkal sôch
a sochárčenia – „Kamene s tajnou
schránkou“, kde si žiaci pozreli diela
od sochára Juraja Gavulu. Následne
od koordinátoriek dostali zošit, ktorý
obsahoval informácie z oblasti
sochárstva. Dievčatá zadávali žiakom
rôzne otázky, úlohy, rozprávali
zaujímavosti. Následne sa presunuli
do ateliéru, kde z polobetónu – ytong
vyrábali ľubovoľný predmet, ktorý si
následne mohli vziať domov.

NOVÉ ŠATNE,
ŠKOLA KRÁSNIE
Rekonštrukcia šatní na
celej škole úplne
dokončená – posledná
chodba opeknela,
pribudli aj nové kvety,
takže radosť chodiť do
školy, však, III.stupeň? :D

II. – III. STUPEŇ

ĎAKUJEME!
Veľmi pekne ďakujeme vydavateľstvu
Brak za knižné dary do školskej
knižnice!

Text a foto: Veronika Dulayová, Septima A
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Text a foto: Sofia Michaličková, 5.B a Alexandra Štrigner, Príma A

KONCOM SEPTEMBRA SME SI
AJ NA NAŠEJ ŠKOLE
PRIPOMENULI „SVETOVÝ
DEŇ MLIEKA V ŠKOLÁCH.“
MLIEKO A MLIEČNE
VÝROBKY PREDSTAVUJÚ
JEDNU Z NAJDÔLEŽI‐
TEJŠÍCH A NENAHRA‐
DITEĽNÝCH ZLOŽIEK
ĽUDSKEJ VÝŽIVY.
MLIEKO OBSAHUJE
MNOHÉ VÝZNAMNÉ LÁTKY
HLAVNE: BIELKOVINY, TUKY,
CUKRY, VITAMÍNY
A MINERÁLNE LÁTKY. MLIEKO

A MLIEČNE PRODUKTY SÚ
NAJLEPŠÍM PRÍRODNÝM ZDROJOM

VÁPNIKA, KTORÝ MÁ VÝZNAM PRE
ZDRAVÝ RAST KOSTRY A ZUBOV.

ŽIACI V ŠKD S PANI
VYCHOVÁVATEĽKAMI ROBILI
RÔZNE VÝROBKY
A S P. VYCH.
Z. TIRPÁKOVOU
VYTVORILI
ÚŽASNÚ
VÝSTAVU!

Žiaci si mohli bylinky
chytiť, ovoňať,
preskúmať. A ktoré
presne? Tie, ktoré
nám jeseň
ponúkla:
echinacea, repík
obyčajný, skoro-
cel kopijovitý,
žihľava dvojdomá,
ďatelina lúčna, mäta
kučeravá, pestrec
mariánsky, ruža šípová
(šípky), trnka obecná, hloh
obyčajný, materina dúška, rebríček
obyčajný, jahoda obyčajná, čakanka obyčajná.

Čajík chutil výborne a hodina tak bola oveľa zaujímavejšia!

BYLINKY, KRÁSNE
A VOŇAVÉ, TAK PRESNE
TAKÉTO SI UŽILA TRIEDA

4.B, KTORÁ MALA
V PONDELOK
27. SEPTEMBRA
PREDNÁŠKU

O BYLINKÁCH SPOJENÚ
S OCHUTNÁVKOU

BYLINKOVÉHO ČAJU.
ČAJÍČEK AJ BYLINKY IM

PRIPRAVILA PANI
UČITEĽKA SILVIA

KUBISOVÁ.

7

VOŇAVÁ
BYLINKOVÁ
HODINA
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Krásne jesenné počasie
sprevádzalo kráľa Jakuba
Tilgnera, ktorý z tried
„veľkej“ Tilgnerky
kráčal k našim

najmenším. Prváčence
si užívajú samostatnú
budovu na tzv.
elokovanom, teda
visunutom pracovisku
našej školy na
Fadruszovej ulici, kde ich
nerušia veľkáči a zhon

našich tisíc
žiakov!

Do „veľkej“ školy chodia len na obedy
a ničím nerušení sa učia prvé čiary,
písmená a číslice. Ale po prvých
dňoch, keď sa už naučili pravidlá
žiaka i pravidlá
prváka –
Tilgneráka,
nastal ten deň!
Prváci sa
zoradili podľa
tried vo svojej
telocvični
a začalo sa
slávnostné
skúšanie!

Najprv museli ukázať, či rozoznajú prvé písmená a vedia z nich zložiť
slabiku! Nechýbalo ani rátanie do desať, ale aj praktická ukážka toho, či
vedia zaviazať šnúrky! Nepomohli výhovorky, že topánky sú aj na suchý
zips! :D Praktické zručnosti sú dôležité!

Potom nasledovalo
prijatie každého
žiaka/žiačky kráľom
Jakubom! Prváčatá
pokľakli pred
kráľom Jakubom,
ktorý ich
slávnostne
mečom, ako bolo
voľakedy zvykom,
pasoval za
ozajstných
prvákov. Prváci
získali krásne
pamätné
diplomy a milé
darčeky ako
spomienku na
tento deň.

V závere slávnostnej
pasovačky kráľ Jakub prvákom pripomenul posvätnosť ich prísahy
a dôležitosť toho, ako sľúbili plniť si svoje povinnosti, byť hrdým
Tilgnerákom a dobrým človekom! A vraj si ich príde aj skontrolovať…

Text a foto: Veronika Dulayová, Septima A
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K

15. OKT
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2021!

PRVÁCKA
PRVÁCKA

PASOVAČKA
PASOVAČKA
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Naši učitelia telocviku, s pomocou „mladých
učiteľov” z tretieho stupňa, kontrolovali správny
výkon aktivít, ako napríklad: výdrž v zhybe,
kotúľanie troch lôpt, „brušáky“ alebo aj obľúbený
skok do diaľky. Zvyšné tri etapy sa niesli v duchu
rýchlosti, a to časovaných šprintov, kondičného
beh či naháňačky s „chvostíkmi”.

Dôvod, prečo bola táto udalosť realizovaná,
vysvetlil podrobnejšie pán učiteľ Stanislav Mačák:
„Počas pandémie COVID-19 a následnom návrate
do škôl zaostalo veľa študentov z hľadiska
absencie fyzickej aktivity. Kedysi sme mali vysoko
nadaných žiakov na šport, nenadaných žiakov
a najdôležitejšie – mali sme priemerných
športovcov. Po návrate do škôl tento priemer
zanikol a deti sa delia na buď veľmi nadané, alebo
nenadané.”

Svoj pohľad na vec ponúkli aj asistenti z tretieho
stupňa: „Táto udalosť je vynikajúca z hľadiska
zviditeľnenia zručností malých deti, no podľa
môjho názoru si to samy ešte ani neuvedomujú,
čo je pochopiteľné. Aj napriek tomu si myslím, že
je vysoko prospešné, že my ako starší študenti,
a hlavne naši učitelia telocviku, máme daný
prehľad o tejto nastávajúcej generácii,” povedal
Filip Fekete zo IV.Ab. Text a foto: Oleg Knyazev, IV.Ab Text a foto: Barbora Štefánková, III.Ab

NA NAŠEJ ŠKOLE SA
KONALA DVA TÝŽDNE
DETSKÁ ATLETIKA,
KTORÁ TESTOVALA
FYZICKÉ ZRUČNOSTI
MALÝCH ŠPORTOVCOV
Z RÔZNYCH TRIED

PRVÉHO STUPŇA. CELÁ
UDALOSŤ PREBEHLA

V PRIESTOROCH NAŠEJ
VEĽKEJ ŠPORTOVEJ
HALY, KDE BOLI DETI
VYSTAVENÉ RÔZNYM

TESTOM.

Aj táto udalosť bola
značne poznačená
súčasnou korona
situáciou. Namiesto
pôvodne plánovaného
hotela sa večer konal
v tanečnej sále, v ktorej
sme mávali aj
jednotlivé lekcie.
Taktiež sme takmer
počas celého večera
museli mať rúška alebo
respirátory, čo v spojení
so slávnostnými šatami
a elegantnými oblekmi

pôsobilo pomerne komicky.

Oficiálny program sa začal o siedmej. Najprv sme
hosťom odprezentovali všetky tance, ktoré sme
sa počas kurzu naučili. Predviedli sme im
klasický waltz a valčík, ale napríklad aj rytmickú
cha-chu a romantickú rumbu. Rozdelení sme boli
do niekoľkých skupín. Po tom, čo všetky páry
dotancovali, bol čas na tanec s rodičmi. Chlapci
tancovali s mamami, ktoré boli zo svojich synov
dojaté k slzám. Na druhej strane ale otcovia
z povinnosti tancovať toľké nadšenie neprejavili.

Po rodičovských tancoch bol krátky priestor na
voľnú zábavu pre hostí, kedy sme sa my -
účinkujúci pripravovali na voľbu kráľa a kráľovnej
venčekového bálu. Kráľovský pár sme si volili
sami. Chlapci dostali za úlohu už doma vytvoriť 7
náhrdelníkov, ktoré potom rozdali siedmim
dievčatám. Dievčatá zasa mali vytvoriť 7
venčekov, ktoré potom pripevnili na oblek
siedmim chlapcom. Dievča a chlapec, ktorí získali
najviac „ocenení“, sa stali kráľom a kráľovnou.
Víťazi si pred všetkými hosťami zatancovali tzv.
kráľovský viedenský valčík. Večer sme zavŕšili
voľnou zábavou plnou tanca a spevu.

Aj napriek prvotným obavám nakoniec všetko
vyšlo skvelo. Organizátori odviedli veľmi dobrú
prácu a zaistili nám tak krásnu spomienku na
celý život.

Spätná reakcia detí na toto podujatie bola vysoko
pozitívna a učiteľmi pripravené cviky sa im veľmi
páčili. Nebudem klamať, keď poviem, že niektoré
deti podávali v určitých disciplínach lepšie
výkony, než by sme boli schopní my dospelí.
Jediné, čo môžeme dodať my študenti, ako aj naši
učitelia je to, aby ste ostali určite fyzicky aktívni,
nakoľko sú tieto cviky veľmi prospešné vášmu
fyzickému, ako aj mentálnemu zdraviu. Tak hurá
do športovania, Tilgneráci!

„BOL TO JEDEN Z NAJKRAJŠÍCH VEČEROV MÔJHO ŽIVOTA!“ POMYSLELA SOM SI, KEĎ SME
1. OKTÓBRA 2021 SO SPOLUŽIAKMI A ŽIAKMI ZO SEPTIMY B ZAKONČILI NÁŠ TANEČNÝ KURZ
VENČEKOVOU SLÁVNOSŤOU. TRADÍCIA TANEČNÝCH VENČEKOV SIAHA DO HISTÓRIE A JE TO

VLASTNE UVEDENIE MLADÝCH ĽUDÍ DO SPOLOČNOSTI. PREDCHÁDZA TOMU ALE
ODTANCOVANÝCH PÁR HODÍN TANEČNÉHO KURZU, ČO JE TIEŽ SPOJENÉ S MNOŽSTVOM

ZÁBAVY, ALE AJ DRINY.
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Ráno 7. októbra 2021 sme sa všetci spoločne
vybrali navštíviť Ústav molekulárnej biomedicíny
Slovenskej akadémie vied. Hneď po príchode si
nás pomocou náhodne vylosovaných kartičiek,
ktoré sme po zvyšok dňa nosili na krku,
roztriedili do niekoľko skupín. Každá mala inú
schému návštev stanovíšť, ktoré si pre nás na
ústave pripravili.

Témy prednášok boli naozaj rôzne. Od skúmania
správania myší cez najnovšie techniky analýzy
vzoriek až po spracúvanie, oddeľovanie zložiek

dna, ich následné skúmanie a ďalšia
manipulácia.

Laboranti nám najskôr predstavili, o čom sa
budeme rozprávať a následne nám k tomu
predniesli teoretický výklad. Častokrát pomedzi
výklad vkladali praktické ukážky prístrojov, ktoré
sa na dané meranie alebo časť výskumu
používajú. No a napokon bol priestor na otázky,
na ktoré sme chceli počuť odpoveď.

Myslím, že môžem povedať za všetkých, že
bolo naozaj zaujímavé počuť, čo všetko sa
dá zistiť, namerať a aj ako sa dopátrať
k odpovedi každej otázky, na ktorú by sme
chceli poznať odpoveď. Z neskutočného
množstva informácií, ktoré sme za ten deň
načerpali, sme si každý vybrali to svoje. Pre
mňa osobne toto bola jedna
z najobľúbenejších exkurzií. Precvičiť si to,
čo chcem v budúcnosti študovať, zistiť
o mojom budúcom štúdiu viac, tak to bolo
najviac!

Text a foto: Veronika Dulayová, Septima A

ZAUJÍMAŠ SA O MEDICÍNU? KONKRÉTNEJŠIE MOLEKULÁRNU BIOMEDICÍNU? AK ÁNO, SOM SI
ISTÁ, ŽE BY ŤA NADCHLA EXKURZIA, KTORÚ SME MY – SEMINARISTI Z BIOLÓGIE ABSOLVOVALI
S PANI UČITEĽKOU K. KRESÁŇOVOU. BOLO TO VLASTNE PRECVIČENIE SI TEÓRIE V PRAXI!

V LABÁKU JE
NAŠA BUDÚCNOSŤ!
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Čo máme očakávať od tvojej Žiackej rady?
„Predovšetkým je nutné zdôrazniť, že to nie je
moja Žiacka rada, lebo sám by som tam toho
veľa nezmohol, ale sme tím šikovných
a odhodlaných žiakov, ktorí budeme pracovať na
vašich nápadoch a potrebách. V blízkej
budúcnosti môžete očakávať školský Instagram,
na ktorom sa dozviete o všetkých činnostiach
žiackej rady.“

Čo by si na našej škole zmenil?
„Zmenil by som prístup k projektom, ktoré sa na
našej škole organizujú. Chcel by som viac
konzultovať s žiakmi ich názory na danú tému,
a teda zapojiť čo možno najviac záujemcov do
projektov (ak to opatrenia dovolia).“

Si spokojný s výsledkom volieb?
„Výsledky volieb boli veľmi tesné, no predsa som
vyhral. Post predsedu mi avšak dáva len jedno
právo a povinnosť navyše, a to spájať šikovných
ľudí dokopy. Je mi ľúto, že tento rok sa zapojilo
tak málo kandidátov.“

SAMOTNÉ VOĽBY A ICH
PRIEBEH ZHODNOTILA
AJ ORGANIZÁTORKA
PHDR. ALENA TURČANOVÁ
„Ďakujem všetkým, ktorí kandidovali vo voľbách
a prejavili odvahu a zároveň aktívny záujem
o dianie na Tilgnerke. Priznávam, že pred voľbami
som bola prekvapená i smutná z toho aký malý
záujem o voľby, ale najmä o kandidatúru v nich
ste prejavili. Teraz sa teším, z toho, že moje
sklamanie bolo predčasné. Z prvých stretnutí
Žiackej rady vidím, že jej členmi sú žiaci, ktorí
majú veľa dobrých nápadov, ale nechcú zostať
iba pri nich, chcú ich realizovať v spolupráci
s vami, s Tilgnerákmi. A nielen to, majú v úmysle
oživiť „Tigra-Tilgnera“ – dobrého ducha školy, aby
ste, aby sme všetci boli hrdí na to, že sme
súčasťou Tilgnerky. V tomto názore ma utvrdzuje
aj seriózny záujem mladších žiakov o Žiacky
parlament. Jeho členovia, poslanci za jednotlivé
triedy, sú už dnes zvedaví na prvé stretnutie
parlamentu a viem, že niektorí si už aktívne
pripravujú svoje vystúpenie v parlamente, aby
mohli reprezentovať záujem triedy, ktorú
zastupujú. Prajem oboch stranám, žiackej rade
i parlamentu, aby sa vzájomne inšpirovali,
podporovali a spolupracovali, lebo to bude na
prospech nás všetkých.“

VŠETCI ŽIACI NAŠEJ ŠKOLY, KTORÍ DOVŔŠILI VEK 15 ROKOV, SI V STREDU 6. OKTÓBRA 2021
ZVOLILI NOVÝCH ZÁSTUPCOV DO ŽIACKEJ RADY, KTORÁ SPOLUROZHODUJE S UČITEĽMI
A VEDENÍM ŠKOLY, ČO SA NA ŠKOLE UDEJE ALEBO NEUDEJE. AKO VOĽBY DOPADLI A ČO
VŠETKO MÁ NAŠA NOVÁ ŽIACKA RADA V PLÁNE? OPÝTALI SME SA NOVOZVOLENÉHO
PREDSEDU ŽIACKEJ RADY IGORA FURDÍKA ZO SEXTY A.

Nová Žiacka rada pomaly rozbieha svoje prvé projekty, ako napríklad
Instagram a nástenku slúžiacu na informovanie nás „Tilgnerákov“
o jej všetkých dôležitých projektoch a návrhoch. My všetci jedno-
hlasne prajeme našej novozvolenej Žiackej rade do budúcna veľa
inšpirácie a úspešne uskutočnených projektov.

QR kód na
Instagram
Žiackej rady:

ŽIACKA RADA JE NA ŠKOLE ZALOŽENÁ V ZMYSLE § 26 ZÁKONA NÁRODNEJ
RADY Č. 596/2003 Z.Z. O ŠTÁTNEJ SPRÁVE V ŠKOLSTVE A ŠKOLSKEJ
SAMOSPRÁVE. NA ZÁKLADE TOHTO ZÁKONA MÁ VYPRACOVANÝ ŠTATÚT,
PODĽA KTORÉHO ŽR PRACUJE. ŽIACKA RADA ZASTUPUJE ZÁUJMY ŽIAKOV
VO VZŤAHU K RIADITEĽKE, K VEDENIU ŠKOLY A K RADE ŠKOLY. OKREM
INÉHO SA PODIEĽA AJ NA TVORBE A DODRŽIAVANÍ ŠKOLSKÉHO PORIADKU.
ÚLOHOU ŽR JE INICIOVAŤ, KOORDINOVAŤ A ORGANIZOVAŤ ZÁUJMOVÚ
ČINNOSŤ ŽIAKOV V ŠKOLE.

ABY ČLENOVIA ŽR MOHLI KVALITNE ZASTUPOVAŤ SVOJICH SPOLUŽIAKOV
A BOLI ČO NAJVIAC INFORMOVANÍ O TOM, ČO ICH TRÁPI A ČO BY RADI
ROBILI, MÁME ŽIACKY PARLAMENT. ČLENMI ŽIACKEHO PARLAMENTU SÚ
REPREZENTANTI TRIED OD 5. ROČNÍKA ZŠ PO MATURITNÉ ROČNÍKY.

Text a foto: Viktor Vdoviak III.Ab

POLITIKA, VLÁDA, MOC?
ZODPOVEDNOSŤ A AKTIVITA!
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Pani učiteľka, prišli ste na našu školu počas online
vyučovania, ako sa vám začleňovalo medzi žiakov
a kolegov takto cez monitor?
Úprimne, bolo to celkom náročné, keďže som
v mnohých prípadoch kolegov a najmä žiakov
nevidela a niekedy ani nepočula. O to viac, že
radšej dohadujem a riešim veci tvárou v tvár. Ale
na druhej strane to malo aj svoje výhody. Poskytlo
mi to čas na krátku konverzáciu mimo témy hodiny,
kým som čakala na prihlásenie všetkých študentov,
a to je niečo, čo by som pri normálnom vyučovaní
nemala.

Keby ste si mohli vybrať hocijaký iný predmet,
ktorý by ste vyučovali, aký by to bol a prečo?
Asi španielsky jazyk. Veľmi sa mi páči a oproti iným
cudzím jazykom mi príde jednoduchší. Prípadne
nejaký praktický predmet ako varenie, len škoda,
že také niečo na našich školách prakticky
neexistuje.

Všimli sme si, že ste sa zúčastnili nášho literárneho
karnevalu, akú ste mali masku a prečo ste si ju
vybrali?
Bola som za Srdcovú kráľovnú z knihy Alica
v krajine zázrakov. Párkrát som hrala
v ochotníckom divadle, ale vždy som skončila ako

nejaká dobrá alebo neutrálna postava, hoci
som si vždy chcela vyskúšať nejakú zápornú.
Keď sa mi takáto možnosť vyskytla skrz tento
literárny karneval, Srdcová kráľovná bola jedna
z prvých postáv, ktoré mi napadli. Navyše som
predpokladala, že táto kniha nebude mať príliš
veľké zastúpenie medzi kostýmami, a teda to
bude originálnejšie.

Máte metódy učenia, ktoré vyžadujú, aby žiaci
skôr premýšľali nad učivom a súvislosťami,
rôzne aktivity, skôr ako známe otvorenie
učebnice a „drtenie“ textu. Ako ste sa dostali
k takémuto učeniu? Máte pocit, že si z toho
žiaci viac zoberú?
Inšpirovali ma najmä bývalí kolegovia, ktorí
takéto metódy používali a upozornili ma na ne,
za čo im aj dnes ďakujem. Taktiež som niečo
okukala aj z rôznych seminárov pre učiteľov. Či
si z toho žiaci zoberú viac? Podľa mňa áno. Mne
osobne sa veci zapamätávajú lepšie, keď im
rozumiem a môžem si ich prípadne aj prakticky
vyskúšať, tak verím, že nie som jediná :D.
A keby si to študenti aj tak nezapamätali
priamo z hodiny, premýšľať nikdy nikomu
neuškodilo.

Máte nejaké rady pre žiakov, niečo na čom ste
sa ako „žiačka popálili“ a teda by nám pomohlo
sa tomu vyvarovať?
Hlavne by som im odporučila, aby si popri
povinnostiach nezabudli užívať študentské
obdobie, vytvárať si kvalitné priateľské vzťahy
a nebáť sa výziev. Veľakrát si myslíme, že niečo
nezvládneme, no keď sa o to naozaj pokúsime,
zistíme, že sa to dá.

A čo nejaký sen alebo cieľ, ktorý by ste chceli
dosiahnuť či už v blízkej alebo ďalekej
budúcnosti?
Z tých cieľov by som asi chcela dodatočne
vyštudovať španielčinu a urobiť si z nej
štátnice. Čo sa týka snov, rada by som si
vyskúšala potápanie, napísala knihu a naučila
sa nejaký exotický cudzí jazyk. (Už som trochu
privoňala k hebrejčine a japončine).

Ako by ste zhodnodnotili pracovanie žiakov na
vašich hodinách? Máme sa v čom zlepšiť?
Každá skupina je iná a nerada by som všetkých
hádzala do jedného vreca, ale s väčšinou sa mi
pracuje naozaj dobre. Zlepšovať sa, hmm …
azda v tom, koľko sa cez hodiny snažíte
„nenápadne“ pozerať do mobilov.

Text: Kristína Trnková, III.Ab
Foto: facebook.com/szaphoto

MGR.

ZUZANA
BIGANIČOVÁDANA ŠVECOVÁMGR.

Pani učiteľka, ktorú triedu na Tilgnerke učíte?
V tomto školskom roku (2021/22) učím 1. D triedu,
prváčence na Fadruszke.

Ako sa vám učilo online?
Zo začiatku to určite nebolo pre nikoho ľahké.
Ani pre žiakov a ich rodičov či učiteľov. Sama
o tom veľmi dobre viem. Mám troch synov,
školákov i manžela, ktorý taktiež v tomto období
pracoval z domu. Museli sme sa zladiť, aby každý
z nás piatich, mal doma nielen počítač
s mikrofónom/kamerou v potrebnom čase, ale
i priestor pre seba, aby mohol online
komunikovať a pracovať. A k tomu všetkému
rýchly a spoľahlivý internet! Po mesiaci – dvoch
sme už doma ako-tak hladko fungovali.

No deň mal stále pre mňa málo hodín: okrem
samotného online vyučovania, príprav naň
a následného kontrolovania žiackych prác, tomu
všetkému predchádzali hodiny
školení/webinárov, ako učiť online čo najlepšie.

Som rada, že sme to s deťmi (aj s ich rodičmi)
spoločne a úspešne zvládli.

Online hodiny sme si oživovali i spestrovali
náučnými pesničkami, projektmi, tématickými
dňami. Napriek dobrému koncu sa modlím, aby
sme v tomto školskom roku zostali v škole

prezenčne čo najdlhšie, lebo je to pre všetkých
najlepšie vyučovanie!

Čomu sa s deťmi v škole najradšej venujete?
Veciam, činom, aktivitám, ktoré nielen naučia,
ale i potešia či prekvapia deti.

Vždy ste chceli byť učiteľkou? Ak by ste
nerobili učiteľku, čím by ste chceli byť?
Áno, vždy som chcela byť učiteľkou na prvom
stupni! Od útleho detstva, materskej školy.
Práca s deťmi ma baví, teší a doslova dobíja.

Čo rada robíte vo voľnom čase?
Bežne cez školský rok ho veru veľa nemám. Ak
áno, rada sa prejdem s rodinou alebo
priateľmi, vypočujem si oľúbené CD, pozriem si
dobrý film – kriminálku (v tomto čase aspoň
doma, nie v kine), prečítam si knihu –
romantiku. No za posledný rok, asi vďaka
koronakríze, najradšej a najčastejšie doma
výtvarne tvorím a popritom sledujem, vlastne
iba počúvam, obľúbené kriminálne seriály. Aj
takto relaxujem!

Čo rada robíte cez prázdniny, vašu dovolenku?
Z každého rožku trošku: oddych=ničnerobenie,
spoznávanie nových krajín (teraz, v tomto čase
koronakrízy, už iba krajov a miest na SR)
s mojou rodinou, pobyt pri mori i v horách
(najradšej aj-aj, ak sa dá), stretnutia
s dlhoročnými priateľmi a ich rodinami. Na
záver prázdnin – neodkladné (čo nestíhame
cez školský rok) veľké domáce práce –
maľovanie, upratovanie…

Ktoré jedlo máte najradšej?
Najradšej mám (manželove) bryndzové halušky
s oškvarkami. Nemusím ich variť ja, navarí ich
on, pre celú rodinu.

Ako si predstavujete dovolenku snov?
Nikdy som o nej nesnívala! Pre mňa je v živote
najdôležitejšie, aby sme všetci boli zdraví
a v poriadku. Potom môžem dovolenkovať
kdekoľvek, akokoľvek...

Máte nejaké životné motto, obľúbený citát?
Vlastné: Nerozčuľuj sa nad ľuďmi a vecami,
ktoré nezmeníš!

Text: Michaela Hlavinková, Tercia A
Foto: archív D. Švecovej
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Nad súťažou
prevzali záštitu
opäť naši
učitelia
výtvarnej
výchovy Mgr.
Lucia Stasselová
a Mgr. Miroslav
Szabó, ktorí
žiakov aj
motivovali
a inštruovali
v rôznych
technikách či

prevedeniach modelov. Súžaž vyhlasuje
Predmetová komisia dejepis – občianska výchova
s p. uč. PhDr. Adrianou Hlavinkovou v spolupráci
s Predmetovou komisiou geografie, ktorú
zastupovala p. uč. RNDr. Andrea Rácová. Nakoľko
boli niektoré triedy v preventívnej karanténe,
súťaž sa o týždeň posunula, aby každý mal dosť
času modely dokončiť.

Potom sa v týždni od 11. do 15. októbra 2021
konala na prízemí výstava odovzdaných modelov,

ktoré si mohli prezrieť aj žiaci školy a preveriť si
svoje vedomosti o pamiatkach UNESCO, ale aj sa
inšpirovať rôznymi výtvarnými technikami. Jeden
model ale musela odborná porota vylúčiť zo
súťaže, nakoľko bol mimo tému – bol síce krásny,
ale nepatril pod
pamiatky UNESCO.
Následne odborná
porota v zložení
spomínaných
učiteľov modely
vyhodnotila
a udelila ocenenia,
ktoré boli
slávnostne odo-
vzdané 19. 10. 2021
na 3. hodine za
účasti pani
riaditeľky RNDr.
Dany Ihnaťovej.

Vystavené modely budú krášliť našu školu
a slúžiť ako 3D model pri výučbe o danej téme,
ale aj ako inšpirácia na ďalší rok. Ktovie, aká nás
čaká téma?

Text a foto: Veronika Dulayová, Septima A

PO MINULOROČNOM ÚSPECHU CELOŠKOLSKEJ SÚŤAŽE POZNÁŠ SLOVENSKO? NÁS
TENTO ROK V ÚVODE ŠKOLSKÉHO ROKA PRIVÍTALA SÚŤAŽ S TÉMOU POZNÁŠ UNESCO?
SPOLU SO SÚŤAŽOU IŠLO RUKA V RUKE AJ NAPÄTIE, ČI SA SÚŤAŽ STIHNE ALEBO BUDE
PRE COVID 19 POSUNUTÁ ČI ZRUŠENÁ. NAŠŤASTIE, VŠETKO SA STIHLO!

Mali sme pri tom zahrnúť
históriu výroby produktu,
ako by sa výrobok
transportoval z továrne do
predajní, koľko by stál,
a hlavne všetky dôvody,
prečo je proces výroby
maškrty ekologický a šetrný
k životnému prostrediu.
Vytvorili sme štyri skupinky
a každá z nich prišla
s originálnym nápadom na
maškrtu a kreatívne vyriešila
otázky týkajúce sa získavania
prísad, balenia i transportu našich produktov.
Vytvorili sme si malé brožúrky s reklamou na
našu eko maškrtu, kde sme spomenuli všetky
dôležité informácie o produkte a pridali sme aj
obrázky našich snackov.

Všetci by sme sa mali občas zamyslieť či
produkty, ktoré jeme sú zdravé a či
nezanechávajú vysokú uhlíkovú stopu, lebo sú
privážané z ďalekých krajín. Namiesto toho by
sme mali podporovať lokálnych pestovateľov
a výrobcov potravín a trošku si priplatiť za
kvalitné a zdravé potraviny, ktoré neznečisťujú
naše okolie. Text a foto: Sára Aldaam a Klára Gergelová, I.Ab

ZAMÝŠĽALI STE SA NIEKEDY NAD TÝM, ČI DESIATE, KTORÉ JEME SÚ ZDRAVÉ A ŠETRNÉ
K ŽIVOTNÉMU PROSTREDIU? NA HODINE ANGLIČTINY S PANI UČITEĽKOU P. JURÁŠKOVOU SME
MALI ZA ÚLOHU VYMYSLIEŤ SNACK VLASTNÉHO VÝBERU, KTORÝ BY SA MOHOL PREDÁVAŤ NA
NAŠEJ ŠKOLE, BOL BY ECO-FRIENDLY A NEZANECHÁVAL UHLÍKOVU STOPU. TO JE ÚLOHA, ČO?

POZNÁŠ UNESCO? „HEALTHY SNACKS“!VYMYSLELI SME
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Bolo to od pána Petra Bielika, známeho
redaktora televízie TA3, ktorý k nám zavítal na
besedu k výstave Ladislav Bielik August 1968.
Výstava bola inštalovaná v priestoroch školy od
14. 10. do 26. 10. 2021 vďaka neziskovej
organizácii Camera Obscura, ktorá nám ju
zapožičala na prosbu p. uč. A. Hlavinkovej. Ide
o známu putovnú výstavu, ktorá zobrazuje sériu
fotografií známeho
fotografa Ladislava
Bielika zachytávajúcu
udalosti príchodu vojsk
Varšavskej zmluvy do
Československa v r. 1968.
Nechýba ani ikonická
fotografia muža
s odhalenou hruďou,
ktorý vzdoruje priamo
tanku! Táto fotografia
obletela svet a stala sa
jednou z ikonických
fotografií 20. storočia.
Nájdete ju aj
v učebniciach dejepisu či
encyklopédiách z tohto
obdobia.

Čo ale v učebniciach
nenájdete, to nám prezradil
syn Ladislava Bielika,
spomínaný Peter Bielik, na
dejepisnej besede v piatok
22. 10. 21 pre žiakov Septimy
A, Septimy B a IV.Ab, ktorú
moderovala p. uč. E. Poto-
čová. Pán Bielik prezradil
napríklad aj to, ako rodina
do dnešných dní stráži
pamiatku na svojho otca,
ako museli aj súdnou
cestou bojovať o práva na
otcove fotografie, ale aj to,
ako sa žilo v dobe pod
okupácia vojsk, aký bol

bežný život, praktiky štátnej moci…

Takéto príbehy nám pripomínajú, že dejepis nie
je iba pár riadkov v učebnici z čias dávno
minulých, ale sú to životy našich blízkych, našich
predkov a to, ako teraz my žijeme, raz tiež bude
v učebniciach dejepisu, čo nás nepochybne
zaväzuje k tomu, ako máme žiť.

Text a foto: Veronika Dulayová, Septima A

NA DEJEPISE SA UČÍME O TOM, ČO SA STALO V MINULOSTI A NAŠI UČITELIA NÁM ČASTO
PRÍZVUKUJÚ, ŽE HISTÓRIA SA OPAKUJE A ÚLOHOU ĽUDSTVA JE POUČIŤ SA Z CHÝB
MINULOSTI. PRÁVE O TAKEJ JEDNEJ UNIKÁTNEJ PRÍHODE Z MINULOSTI SME SA
DOZVEDELI PRIAMO ZO „ŽIVEJ“ UČEBNICE…

Jesenné lístie dá zabrať a pred
zimou by sme ho mali odpratať,
inak zamrzne a hrozí riziko úrazu.
Naša škola je obklopená krásnou
zeleňou, ale na jeseň je s lístím
preto problém. Zrazu však lístie
zmizlo. Kam sa podelo?

Poďakovať sa môžeme pani uč.
V. Zavřelovej, ktorá s triedami na
hodine techniky, napr. so 6.A,
takto krásne lístie vyhrabali a dali
do kompostu. V chladnom počasí
to bola fuška, ale výsledok stál za
to a pohyb na čerstvom vzduchu
a v kolektíve je tiež fajnový
teambuilding!

Po triede 3. C sa vydala aj trieda 4. B, ba aj 7. B!
A kam a prečo? No ako sme počuli, p. uč.
D. Lapšanská pochválila túto aktivitu vo Fablab-e
aj p. uč. S. Kubisovej a V. Turčákovej, a tak sa aj
oni vybrali na krásnu akciu a to vypaľovanie do
dreva! Dokonca si niektorí vyskúšali aj 3D tlač!

A to sa už o tom dopočula aj 3.B s p. uč.
E. Batovskou a vybrali sa tiež! Uf, ale už to
nestihli, pretože bol ďalší lockdown! Hádam
nabudúce...
Text: Veronika Dulayová, Septima A
Foto: archív pani učiteliek

ZAUJALO NÁS

PRÍBEH Z UČEBNICE NAŽIVO NEVIDITEĽNÍ POMOCNÍCI
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Text a foto: Veronika Dulayová, Sexta A

Ako sme zistili od hlavnej organizátorky projektu
p. uč. D. Lapšanskej: „Vytvorili sme širšiu
organizačnú skupinu učiteľov a pustili sa do
práce. Keďže bolo potrebné dodržiavať
protipandemické opatrenia, nesmeli sme
premiešavať triedy. Výnimku mali tie triedy, ktoré
sa spájajú na semináre či v školskom klube.
Počtom žiakov aj rozlohou sme veľká škola, ktorú
navštevujú deti a tínedžeri vo veku od 6 do 18
rokov, preto niektoré aktivity boli zacielené na
nižšie vekové stupne, iné boli určené pre starších.
A zopár aktivít oslovilo všetkých bez rozdielu
veku.“ Celkovú atmosféru podujatia podtrhla
perfektná výtvarná výzdoba, ktorú zrealizovala
p. učiteľka V. Zavřelová so svojou 4.C.

SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE AKCIE
Celá akcia bola slávnostne otvorená o 8. hodine
prostredníctvom vysielania školského rozhlasu –
cez naše školské rádio Tilgnerka. V krátkosti bol
predstavený program dňa a niektoré súťaže. Celé
vysielanie pripravili starší študenti našej školy
pod vedením pani učiteľky A. Hlavinkovej.

KARNEVAL LITERÁRNYCH POSTÁV
V tento deň mohol každý prísť prezlečený za
ľubovoľnú literárnu postavu. Do aktivity sa
zapojili všetky vekové skupiny na našej škole –
žiaci základnej školy, aj študenti osemročného
a bilingválneho gymnázia. Pedagógovia boli tiež
riadne zamaskovaní. Ani vedenie školy neostalo
bez masiek. V triedach prebiehali rôzne aktivity –
čítanie z kníh, v ktorých masky vystupujú,
hádanie, o akú postavu ide, súťaže, kvízy a pod.

SLOVENSKÝ REKORD
Keďže sa nám podarilo zhromaždiť v jeden deň na
jedno miesto veľa literárnych postáv, zapísali sme
sa medzi slovenské rekordy. Od 25. októbra má
Slovensko nový rekord: 719 literárnych postáv na
jednom mieste.

ŽIVÁ MATURITNÁ OTÁZKA
Na Tilgnerku zavítala aj vzácna návšteva –
príjemná spisovateľka a riaditeľka Karloveskej
knižnice Petra Nagyová-Džerengová a básnik,
spisovateľ, prekladateľ a scenárista Ľubomír
Feldek. Oktáva A a 5. Ab pod dohľadom pani
učiteľky I. Reviliakovej besedovala o súčasnej
literatúre i básnickej tvorbe v časoch socializmu.
Nechýbal povestný humor pána Feldeka ani
pieseň na záver. :-)

ČÍTA MÁRIA ŠTEFÁNKOVÁ
Prekladateľka a spisovateľka Mária Štefánková
čítala rozprávky našim najmenším – prvákom
a potom sa presunula k najstarším – 5. Ab a na
príjemnej besede vysvetľovala, ako sa správne
„spisovateľsky“ tlmočí. Pani Štefánková prekladá
z taliančiny a z angličtiny a pre našich študentov
na bilingválnom gymnáziu boli jej postrehy určite
prínosné.

ADOPTUJ SI KNIHU
Pri vchode na vrátnici a na poschodí, kde študenti
na gaučoch oddychujú počas prestávok, sme
pripravili poličky s knižkami, ktoré si hľadajú
nových majiteľov s pomocou novozvolenej Žiackej
rady na čele s Igorom Furdíkomu. Počínajúc
pondelkom 25. 10. je možnosť si ľubovoľnú knihu
vziať a prečítať. Po prečítaní sa môže vrátiť do
poličky, alebo aj môže ostať u nového majiteľa.
Taktiež sem každý, v prípade záujmu, prinesie
knihu, ktorú už nepotrebuje.

STARŠÍ MLADŠÍM
Starší žiaci a študenti našej školy si pripravili pod
vedením pani učiteliek A. Hlavinkovej, E. Poto-
čovej, I. Reviliakovej a A. Rybnikárovej pre deti
1. stupňa rôzne divadielka, workshopy, zábavné
aktivity venované knihám, rozprávkam a čítaniu.
K druhákom prišli žiaci I.Ab triedy, k tretiakom
IV.Ab, ku štvrtákom trieda Sekunda A.

Z KTOREJ ROZPRÁVKY?
Táto aktivita bola pripravená
pre deti vonku – v átriu.
V altánku boli pripravené rôzne
predmety, ktoré sa vyskytovali
v rozprávkach a príbehoch pre
deti. Úlohou detí bolo uhádnuť
názvy rozprávok, či príbehov,
v ktorých sa tieto predmety
vyskytovali. Tak napríklad hrach
priradili k Jankovi Hraškovi či
Princeznej na hrášku, odtrhnuté

slúchadlo k Machovi a Šebestovej alebo kus dreva
k Lomidrevovi či Pinocchiovi.

ČÍTANIE NA LAVIČKÁCH
Náš zážitkový deň sme sa rozhodli spríjemniť aj
ostatným Karlovešťanom, a preto sme si pripravili
čítanie vtipov pre okoloidúcich. Aktivita sa
odohrávala vonku, deti z 3. C zastavovali
okoloidúcich a pýtali sa ich, či im môžu prečítať
vtipy. Každý z opýtaných sa potešil a deti boli
nadšené, že to zvládli.

TILGNERÁCKY

VZNIKOL VĎAKA 17. ROČNÍKU
CELOSLOVENSKÉHO PROJEKTU
NAJZAUJÍMAVEJŠIE PODUJATIE

ŠKOLSKEJ KNIŽNICE
K MEDZINÁRODNÉMU DŇU

ŠKOLSKÝCH KNIŽNÍC 25. OKTÓBRA
2021 NA TÉMU RADOSTNÁ

PODPORA ZÁŽITKOVÉHO UČENIA
ŠKOLSKOU KNIŽNICOU! NAŠI

UČITELIA VYMYSLELI MNOŽSTVO
AKTIVÍT, VĎAKA KTORÝM SME PO
DLHEEEJ KORONA DOBE MALI

VESELÝ DEŇ PLNÝ
NEZABUDNUTEĽNÝCH ZÁŽITKOV!
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ESCAPE-ROOM
Táto hra bola pôvodne určená pre tretie ročníky
ZŠ, ale nakoniec sa jej pre veľký ohlas zúčastnili aj
deviataci a štvrtáci. Úlohou detí bolo nájsť kľúče
od knižnice a vyslobodiť sa z nej. Knihovník
našťastie nechal niekoľko pomôcok, vďaka ktorým
sa to všetkým podarilo. Deti sa učili čítať
s porozumením, orientovať sa v knihe a knižnici,
veľa rozmýšľať a hľadať. Celú escape-room
pripravila pani učiteľka E. Bátovská s pánom
učiteľom O. Vitekom.

POMÔŽ VIKTOROVI TILGNEROVI
Keďže naša škola nesie meno po
sochárovi Viktorovi Tilgnerovi, rozhodli
sme sa deň zážitkov prepojiť aj s ním.
Každú triedu od 2. po 4. ročník ZŠ
navštívil duch Viktora Tilgnera
a pomocou pergamenu – listu, ktorý
v triede nechal, sme zistili, že hľadá
stratenú pamäť. Druháci mali na pomoc
pri hľadaní starších spolužiakov. Duch
Viktora Tilgnera potom našiel svoj pokoj.
Aktivitu pripravila pani učiteľka
A. Hlavinková so svojimi študentmi.
Menším druhákom starší žiaci –
pomocníci ducha pomohli s čítaním aj
písaním.

živočíšnej ríše a mali rýchlo a správne odpovedať
na súťažné otázky. Zistili sme, že takéto úlohy
môžeme vo väčšej miere zaraďovať aj do
vyučovania, lebo deti sa pri nich veru riadne
zapotili, ale aj zabavili a zážitok to bol
neskutočný!

KNIHY IDÚ CEZ ŽALÚDOK
Po dohode p. D Lapšanskej s p. M. Maszayom
(šéfkuchárom školskej jedálne) sa pripravil
jedálny lístok na pondelok 25. 10.
Úlohou žiakov a študentov našej
školy bolo napísať čo najviac
rozprávok, ktoré sa spájajú s obe-
dovým menu. V tento deň sme
mali cviklový krém (to v nich
mohlo evokovať rozprávku O veľkej
repe), špenátový prívarok s vajcom
(Pepek námorník, Ako išlo vajce na
vandrovku), jablko (Snehulienka).
Na besedu sme si pozvali tiež
dodávateľov bio zeleniny a ovocia
do našej jedálne – majiteľov firmy
Vegget microfarm, s ktorou naša škola
spolupracuje pri dodávke zeleniny a ovocia.
Vysvetlili tretiakom a štvrtákom, aké dôležité je,
keď jeme potraviny, ktoré nie sú chemicky
ošetrované…

KNIŽNÉ POKUSY
Čo tak vyskúšať, či fungujú pokusy, o ktorých sa
dočítame v knihách? My sme požiadali pani
učiteľku chémie p. I. Piršelovú, aby so svojimi
študentmi zistila, či podľa knižky z našej školskej
knižnice 101 mega vedeckých experimentov vedia
urobiť chemické pokusy.

POZNÁŠ TOHTO SPISOVATEĽA?
Pre starších študentov bola pripravená súťaž
Poznáš tohto spisovateľa? Odohrávala sa pri
nástenke s portrétmi rôznych spisovateľov blízko
knižnice a na žiakov a študentov čakali rôzne
otázky týkajúce sa diel týchto spisovateľov.

ROZPRÁVKOVÉ BYLINKY
Pani učiteľka S. Kubisová pripravila pre deti
tretích ročníkov rozprávanie o bylinkách, o ich
spracovaní a využití. Každé dieťa tiež dostalo
ochutnávku čaju, ktorý si pomocou byliniek
pripravili.

BESEDA S OLEGOM
Dňa 25. 10. 2021 sa uskutočnila aj beseda vedená
p. uč. E. Potočovou s naším žiakom Olegom
Knyazevom, ktorému sa podaril výrazný literárny
počin. (Viac v rozhovore na s. 31.)

RÝCHLO A SPRÁVNE
Aktivita pripravená pre štvrtákov p. učiteľkami
V. Zavřelovou a D. Lapšanskou! Deti boli rozdelené
do skupín, každá skupina mala 1 knihu Svet

ĎALŠIE AKTIVITY
Nechýbala ani súťaž Čo
vieš o školskej knižnici? či
aktivita na hodine SJL –
vytvor recenziu
z prečítanej knihy
z knižnice a spoločne
vytvoríme Knihu recenzií.
Aktivita Staré, ale jaré –

úlohou detí a študentov
bolo prehľadať si domáce
knižnice a v pondelok
25.10. priniesť do školy
najstaršiu knihu z domácej
knižnice. Nechýbalo ani
Rozprávkové
menu/Literárne menu. V
tento deň si viaceré triedy
tretiakov a štvrtákov na ZŠ
vymýšľali vlastný vtipný

rozprávkový/literárny jedálny lístok.
Najvydarenejšie nápady sme ponúkli aj
šéfkuchárovi našej školskej jedálne a uvidíme,
kedy ich zaradí do jedálneho lístka.
A samozrejme, Rozprávky v angličtine. Na
hodinách angličtiny si žiaci čítali známe rozprávky
v angličtine aj v preklade do slovenčiny.
Obľúbená bola aj aktivita Guľko Bombuľko medzi
nami – prebiehalo čítanie zo známej knihy
a potom výroba malého Guľka Bombuľka z vlny.

Ako hovorí názov TIFEZA 2021, dúfame, že
podobná skvelá akcia s názvom TIFEZA 2022 bude
pre nás aj o rok, pretože to bolo bombastické!

Text a foto: Veronika Dulayová, Septima A
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Tradične sa „stužková“ koná ako spoločenská
akcia podobná plesu alebo zábave, kedy sa celý
večer študenti maturitného ročníka, spolu so
svojimi rodičmi a pedagógmi, zabávajú a utužujú
vzájomné vzťahy. Táto gymnaziálna tradícia súvisí
so vznikom gymnázií a stredných odborných škôl
v prvej Československej republike po skončení
prvej svetovej vojny.

Nuž tento rok sme mali našu slávnosť trochu
odlišnú. Kvôli všadeprítomným
protipandemickým opatreniam a odporúčaniu
ministerstva školstva sme nemali tento rok

povolenú štandardnú stužkovú. Vytvorili sme si
tak vlastnú, menšiu ceremóniu v našej triede.
Ostužkovanie prebehlo za prítomnosti našej

triedy, triednej p. uč. K. Klemanovej, p. uč.
I. Reviliakovej, p. uč. O. Viteka a pani zástupkyne
E. Čiernej. Predniesli sa príhovory, pokrstili
a pripli stužky, odovzdali dary a konal sa aj
symbolický prípitok. Nasledovala menšia zábava
a ceremónia sa ukončila okolo dvanástej hodiny.
Avšak program piatku ešte definitívne neskončil.
Večer bola zorganizovaná spoločná triedna
večera, z ktorej sme potom išli „dobehnúť“
zameškanú zábavu do centra.

Text a foto: Daniel Dubáň, IV.Ab

V PIATOK 8. OKTÓBRA 2021 SA PRE TRIEDU V.Ab KONALA STUŽKOVÁ SLÁVNOSŤ –
OFICIÁLNA UDALOSŤ, PRI KTOREJ SÚ SPOLOČENSKY ODETÝM ŠTUDENTOM PRIPÍNANÉ
ZELENÉ STUŽKY NA ODEV TRIEDNOU UČITEĽKOU/UČITEĽOM. TÁTO ZELENÁ STUŽKA MÁ

SYMBOLIZOVAŤ NÁDEJ, KTORÁ MÁ POMÔCŤ ŠTUDENTOM PREJSŤ MATURITNOU SKÚŠKOU.

NETRADIČNÁ STUŽKOVÁ

Asi je naozaj všetko zlé na niečo dobré. To, že
sme sa mohli vôbec stretnúť, nás spojilo
a možno sme si to o to viac užili. Krásne sme sa
nahodili – len pre nás, spravili sme si z toho
sviatočné a výnimočné stretnutie, zabavili sme
sa, porozprávali, vybláznili tancom a smiechom.
Bol to naozaj len NÁŠ VEČER.

Bolo to ale aj stretnutie s našou minulou
triednou učiteľkou pani Ľ. Paluškovou, ktorá nás
viedla od prímy do kvarty. Bola to nielen naša
učiteľka, ale zároveň, taká naša krstná mama.
Veľká VĎAKA, pani učiteľka, za všetko, čím ste nás
obohatili, nielen vedomosťami, ale aj životnými
radami a skúsenosťami.

Rovnako veľká VĎAKA patri našej triednej pani
učiteľke Renáte Nemcovej, ktorá nás prevzala od
kvarty až do, teda verím, že úspešného
dokončenia štúdia. Nebola len učiteľka, bola

SLÁVNOSTNÉ ŠATY, OBLEKY A PROGRAM V KRÁSNEJ SÁLE SO
VŠETKÝMI. TAK SME SI TO PREDSTAVOVALI, AVŠAK COVID
VŠETKO ZMENIL. STUŽKOVÁ CEZ INTERNET, SO ZAPNUTÝMI
KAMERAMI, VŠETCI SPOLU CEZ POČÍTAČ A PRITOM KAŽDÝ
SÁM VO SVOJEJ IZBE. TEJTO FORMY STUŽKOVEJ SME SA
OBÁVALI. ALE NAŠŤASTIE V NAŠOM PRÍPADE SME SA ASPOŇ MY

SPOLUŽIACI MOHLI STRETNÚŤ. SÍCE BEZ RODIČOV,
SÚRODENCOV A BLIŽŠÍCH ČI VZDIALENEJŠÍCH PRÍBUZNÝCH.

nám priateľka, ktorá vedela poradiť aj zabaviť sa
s nami, plná humoru, optimizmu a dobrej vôle.
Pre ňu je to tiež životná zmena, nakoľko sa lúči
nielen s nami, ale aj so školou. Držíme palce, aby
sa jej darilo.

A v neposlednom rade by sme chceli poďakovať
pani riaditeľke D. Ihnaťovej za to, že si aj v tejto
situácii spravila na nás čas a prišla s nami osláviť
našu „stužkovú”. Veľmi si to vážime a sme radi, že
nás celé tie roky podporovala a stála pri nás.
ĎAKUJEME!

Naše dni sa na tejto škole pomaly krátia a s tým
prichádza aj maturitná skúška a prijímacie testy
na vysoké školy. Všetci máme sny a ideály
a zároveň obavy. Tešíme sa na nové výzvy
a súčasne sa bojíme, ako to všetko zvládneme.

Text a foto: Vanessa Sabová, Oktáva A

VŠETKO ZLÉ JE NA...VŠETKO ZLÉ JE NA...

...NIEČO DOBRÉ...NIEČO DOBRÉ
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AJ TENTO ROK SA NAŠA
ŠKOLA ZAPOJILA DO
KAŽDOROČNEJ AKCIE
VIANOČNÝ LES. DETI

Z 3.C, 4.C A 7.B
USILOVNE VYRÁBALI
VIANOČNÉ OZDOBY
Z PRÍRODNÝCH
MATERIÁLOV.
VYZDOBENÝ

STROMČEK ZDOBIL
PRIMACIÁLNE

NÁMESTIE A TESNE
PRED VIANOCAMI

PUTOVAL NA DOBRÚ
VEC. POTEŠIL JEDNU
Z BRATISLAVSKÝCH
RODÍN, KTORÁ SI

VLASTNÝ STROMČEK
NEMOHLA DOVOLIŤ.

AJ TENTO ROK V PODANÍ ŠKD
ÚPLNE FENOMENÁLNA!

…VYMYSLELA NAŠA
NOVÁ ŽIACKA

RADA, ABY NÁM
SPRÍJEMNILA –
OBZVLÁŠTNILA
DEŇ V ŠKOLE.

V PIATOK 3.12.2021
SA ŽIACI ZAPOJILI
TZV. ČIERNOBIELYM

OBLEČENÍM…
ZÁROVEŇ TO BOL
POSLEDNÝ DEŇ

PRE 2. A 3. STUPEŇ
V ŠKOLE, NAKOĽKO
ROZHODNUTÍM

HYGIENIKA PREŠLI
BRATISLAVSKÉ

ŠKOLY NA ONLINE
VÝUČBU…

ČIERNO
BIELY

PRVÁČENCE

VIANOČNÝ
LESDOBRÝCH

SKUTKOV

VÝZDOBA VESTIBULU…

UŽ KONČIA ABECEDU A ČÍTAJÚ ÚPLNE KRÁSNE!
V 1.B

Veľa prá
ce, ale a

j veľa lá
sky sme

venoval
i ľuďom

žijúcim
v domo

voch pre

senioro
v, ktorí s

a určite
potešia

. Balíčky

aj krabi
ce sa hr

nuli z ka
ždej trie

dy naše
j

školy, zh
romažď

ovali ich
v 3.C

a 7.B a p
osunuli

ďalej…

ĎAKUJEM
E všetký

m,

ktorí ste
sa

zapojili!

KOĽKO LÁSKY
SA ZMESTÍ

DO ŠKATULE

OD TOPÁNOK?
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OLEG KNYAZEV
BÁSNIK OCENENÝ CENOU LITERÁRNEHO INFORMAČNÉHO CENTRA

IV.AB

FAMÓZNE MOTOKÁRY!

VÝTVARNÝ ÚSPECH V ŠANGHAJI!
Oleg, vraj máš za sebou čerstvý úspech – cenu
Literárneho informačného centra, aké máš
pocity?
Samozrejme, že sa veľmi teším, nakoľko tento
ročník súťaže Škultétyho rečňovanky bol, ako
povedala sama pani predsedníčka, jeden
z najsilnejších a najbohatších, čo sa týka kvality
a počtu prihlásených. Na vyhodnotení som bol
v piatok 15. 10. 2021. Oceňovanie bolo rozdelené
na prózu a poéziu, v čom mala každá tri vekové
kategórie. Pozície boli nasledovné: 3. miesto, 2.
miesto, 1. miesto, cena Literárneho informačného
centra a cena A. H. Škultétyho. Bol som jedným zo
štyroch ocenených z celého Slovenska, ktorí
dostali cenu Literárneho informačného centra. Dá
sa teoretizovať, ako prízvukovala trojčlenná
porota, že ma to radí medzi jedného z piatich
najlepších mladých autorov z celého Slovenska
tohto roku, a najlepšieho básnika svojej vekovej
kategórie.

Aké si mal dojmy z tohto hodnotenia?
Úžasné, a to hlavne preto, že po oceňovaní sme sa
presunuli naspäť do knižnice, kde nasledoval
rozborový seminár. Seminár bol vedený
trojčlennou porotou, ktorá celé leto hodnotila
a následne aj vybrala víťazné práce. Čo sa týka
mojich básní, bol som vyvolaný predniesť jednu
zo štyroch prác, s ktorými som vyhral. Po
prednesení básne „Čo by bolo, keby jeho
nebolo?” so mnou porota viedla diskusiu
ohľadom môjho písania. Štýl môjho tvorenia
popísali tak, že má veľmi pevnú väzbu, ktorú cítiť
z melódie básní, aj napriek tomu, že občasne
rýmujem a prevažne používam voľný verš. Dôvod,
prečo si tak obľúbili moju prácu bol ten, že v nej
vidia silnú štruktúru klasických literárnych básní.
Bolo mi povedané, že veľa spisovateľov dnešnej
doby sa snaží takým štýlom písať, no márne –
jediní, kto niečo také dokázal, boli samotní
štúrovci, ktorých prvky našli v mojej tvorbe. Taký
paradox na záver – prvotne moje básne porota
nechcela ani hodnotiť, nakoľko si predseda

komisie myslel, že ich písal nejaký dospelý autor
zastrešený vydavateľstvom.

Ako dlho sa venuješ písaniu?
Dá sa povedať, že už od malička. Písaniu poézie
sa venujem už takmer osem rokov, čo značí, že
moje „spisovateľské“ začiatky som mal
v jedenástich rokoch, kedy mi ešte s tvorbou
pomáhala moja mama v rámci domácich úloh.
Neskôr sa povinnosť zmenila na koníček a teraz
mám tú česť darovať kúsok zo seba ľuďom, ktorí
hľadajú empatiu a útechu v literatúre.
Samozrejme, že píšem aj prózu, no nie tak
frekventovane. Viem byť dosť lenivý, a preto
preferujem básne, nakoľko aj pár viet môže
obsahovať myšlienku hrubej, dobrodružnej knihy.
Moju lenivosť kompenzuje pár osôb, ktoré slúžia
ako moja motivácia na písanie.

Podľa mena nie si pôvodom Slovák, ale tvoja
slovenčina je na vynikajúcej úrovni..
To mi nesmierne lichotí, no aj napriek tomu
zdanie klame. Národnosťou som čistý Slovák,
narodený tu, kdežto z hľadiska etnicity som
polovičný Rus z otcovej strany. Keďže mám meno
také, aké mám, všade som vnímaný viac ako Rus
než Slovák.

Text: Kristína Trnková, III.Ab
Foto: Archív O. Knyazeva

V RÁMCI ŠKOLSKEJ AKCIE TIFEZA 2021 MU NAŠE PANI UČITEĽKY SLOVENČINY ZORGANI‐
ZOVALI AUTOGRAMIÁDU A BESEDU, NA KTOREJ ŽIAKOM SEPTIMY A, B A IV.Ab PREDSTA‐
VIL SVOJU PRVOTINU POÉZIE.

Tilgnerku skvelo reprezentovali Terezka
Medveďová, Príma A, a Nella Rózsová, 6.B,
ktoré sa zapojili do výtvarnej súťaže
s tematikou športu a zimných olympijských
hier! Súťaž zorganizoval Generálny
konzulát SR v Šanghaji a Slovensko
reprezentovalo 20 detí, pričom Terezka
a Nellka zaujali porotu svojím čistým
prevedením malieb na plátne! Diela boli
plné farieb, radosti a dynamiky!

Ďakujeme za reprezentáciu školy
i Slovenska a prajeme mnoho ďalších
výtvarných úspechov!

Text a foto: Veronika Dulayová, Septima A

Jakub Gašparovič z 5.C je síce „iba“ piatak, ale už toho stihol
povyhrávať viac než dosť. Je slovenským šampiónom triedy Rotax
Micro Max za rok 2020 a Rotax Mini Max za rok 2021. Taktiež vyhral
slovenský motokárový pohár v rokoch 2018 a 2020, a aby toho
nebolo málo, tento rok získal titul aj v českom šampionáte. Všetky
úspechy dosiahol pod hlavičkou KF Racing Team a jeho veľkým
mentorom je Ajka Kontárová, ktorá má s motokárami bohaté
skúsenosti. Začal súťažiť ako šesťročný v roku 2017 a v roku 2018
sa stal plnohodnotným členom tímu KF Racing Team a okamžite
dosiahol skvelé úspechy. Dokonca aj v zahraničí! Zúčastnil sa
pretekov Rotax Max Challenge Euro Trophy na talianskom okruhu
v Adrii a získal celkové 3. miesto. DRŽÍME PALCE! Text: Veronika Dulayová, Septima A

Autor foto: race.sk Jakub Rovný
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Miroslava Miznerová, III.Ab32

Keď sa nad tým hlbšie zamyslíte, to, čo človek
naozaj potrebuje, je strecha nad hlavou, jedlo,
pár hygienických potrieb a oblečenie. Nič viac
nepotrebujeme, len chceme a medzi tým je
značný rozdiel. Narodili sme sa do doby, keď
všetkého máme dosť, povedala by som, že až
prebytok. Veci si nevážime, pretože všetkého
máme veľa a ľahko dostupného. Málo z nás,
povedala by som dokonca, že asi nikto, kto číta
tento článok, v tejto chvíli nevlastní iba to, čo
potrebuje, preto som sem spísala pár rád, ktoré
by vám mohli pomôcť pri triedení vašich vecí
a zjednodušovaní vášho života:

Nechajte si iba to, čo TERAZ používate
a potrebujete (tým nemyslím vyhodiť všetky svoje
učebnice, ktoré v tejto chvíli nemáte pred sebou),
skôr tým myslím nenechávať si troje nožníc,
kostým z maškarného plesu z tretej triedy alebo
upletený náramok, ktorý ste na sebe nemali už
minimálne päť rokov.

Odosobnite sa od vašich vecí. Viem, že je to ťažké,
hlavne s predmetmi, ku ktorým máte citový vzťah
alebo nejakú spomienku. Musíte sa na to pozerať
tak, že tí, ktorý vám tie veci venovali, určite
nechceli, aby vám zaberali miesto ako v skrini, tak
aj v živote. Pokiaľ ich nepotrebujete, nie je nutné,
aby ste z ich vyhodenia mali zlý pocit.

MY sme páni našich vecí. Oni nám majú SLÚŽIŤ
a nie naopak! Čím viac vecí máme, tým ľahšie
zabúdame na to, že tie veci nám majú byť
nápomocné a uľahčovať nám život a nie iba
zbierať prach a zaberať miesto na poličke.

Pokiaľ váhate, či niečo vyhodiť alebo si to nechať,
je veľmi pravdepodobné, že to potrebovať
nebudete, pretože by ste nad niečím, čo využívate
a máte radi ani neuvažovali. Pokiaľ vám nedá
vyhodiť danú vec, schovajte ju do nejakej krabice
na spodok skrine a pokiaľ sa bez nej zaobídete,
povedzme tri mesiace, nabudúce keď ju budete
vyťahovať, hoďte ju rovno do koša.

Ak niečo nechcete vyhodiť iba preto, že ste za to
veľa zaplatili, to, že to budete mať doma, vám tie
peniaze ani dobrý pocit z toho nákupu nevráti.

Často si to neuvedomujeme, ale veci okolo nás,
ktoré vlastníme, nás do určitej miery ovládajú.
Vždy, keď sa na jednu z týchto nepotrebných vecí
pozrieme, daná vec nám pripomenie, že nie je na
jej mieste, alebo že ju potrebujeme zašiť, doplniť,
vyhodiť… skrátene, že je s ňou treba niečo spraviť
a my tak rozmýšľame a vyvíjame našu energiu na
tisíce maličkostí každý deň, čo vedie k tomu, že
potom nemáme energiu a mozgovú kapacitu na
iné veci.

A nakoniec by som chcela poukázať na to, že
minimalizmus je cesta, nie cieľ. Ako som už na
začiatku povedala, je to životný štýl, nie niečo, čo
môžete dosiahnuť, ale niečo čo vám pomôže
v živote dosiahnuť niečo iné (napríklad vynikať
v nejakom športe), pretože budete mať čas
a energiu venovať sa vám a nie vaším veciam.
Taktiež je dôležité nájsť si svoj vlastný
minimalizmus, lebo pre každého platí niečo iné,
nemôžeme očakávať, že to čo vyhovuje Marie
Kondo bude platiť aj pre vás. Viac nájdete aj
v knihe Zbohom, veci od Fumia Sasakiho, čo je
určite inšpiratívne čítanie!

Text a foto: Kristína Trnková, III.Ab

POKIAĽ STE DOTERAZ O MINIMALIZME NEPOČULI, ALEBO STE SA
S NÍM NESTRETLI, DOVOĽTE MI VÁM HO PRIBLÍŽIŤ. MINIMALIZMUS
JE ŽIVOTNÝ ŠTÝL, KTORÝ JE ZALOŽENÝ NA VLASTNENÍ MENEJ VECÍ,
VLASTNE IBA TOHO, ČO ČLOVEK POTREBUJE ALEBO POUŽÍVA.
VIANOCE BOLI NAJVHODNEJŠÍM OBDOBÍM ZAMYSLIEŤ SA NAD
TÝM, ČO CHCEM, A ČO POTREBUJEM.

PREČO JE MENEJ > VIAC?

1

4

5

2

3

MINIMALIZMUS
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Sloboda národa
Sloboda je dôležitá,
nie je to len rekvizita.
Bez slobody nie sú básne,
nežije sa vôbec krásne.

Sloboda má byť právo,
dá sa však stratiť hravo.

Láska
Láska je viac ako len nadpozemský pôžitok,
darovaný bohmi pre chúlostivé bytosti,
ktoré praskajú pod čo i len trochu silnejším
tlakom dobrosrdečnosti
láska nemá formu, schránku a ani podobu,
je tam a je nevysvetliteľná
ako neustály príliv a odliv recitovaný lunou
pre jej milenca,
ktorý nikdy nezazrel svetlo sveta
požehnaného jej úsmevom
láska je viac ako čin, jazyk alebo pohyb,
jeden úprimný, nežný pohľad nie je o nič

Ľudia majú držať spolu,
chce to však pevnú vôľu.

Preto mám rada našu domovinu,
nechcela by som žiadnu inú.

Nikola Pekarčíková, 7.B

menej ako držanie sa za ruky na pláži za úsvitu,
či dlhé, vrúcne objatie posilnené stratou v čase
každý má svoju lásku a tá má svoje vedomie
a svoj život,
kde dva si nie sú ani trochu podobné
a kde každý má svoj príbeh a svoj spôsob
láska je ako nekonečné dejá v? apokalypsy
jedného sveta v tom druhom,
kde sa zreničky rozširujú pri každom
nepredvídanom objave
a dobrej slasti niečoho, čo je večné, ale zároveň
dočasné

Oleg Knyazev, IV.Ab

Moja online hodina geografie
(Rozprávanie)

Ráno mi nezazvonil budík. Našťastie som na online hodinu geografie meškala iba päť
minút, takže pani učiteľka zatiaľ nezačala preberať učivo, ale robila prezenčku. Keďže sme
dve triedy preberali rovnaké učivo, boli sme spojení do 2-hodinovky, a tak nás bolo na
jednom meetingu šesťdesiat!

Dvojhodinovka bola bez prestávky. Ráno som sa nestihla najesť, preto som si zobrala
svoj notebook do kuchyne a išla si spraviť praženicu. Zrazu som si uvedomila, že môj brat má
nefunkčný budík a deň predtým ma poprosil, aby som ho presne 5 minút pred 3. hodinou
zobudila. Rýchlo som hodila vajíčko na panvicu a išla do jeho izby zobudiť ho. Samozrejme,
na online hodinu meškal aj on. Bežala som späť do kuchyne, aby mi praženica neprihorela
a aby som bola prítomná na online hodine. No nestihla som si ani praženicu dorobiť a zrazu
mi začal zvoniť mobil. Bol to kuriér. Skoro ma porazilo, lebo ledva som si ako-tak počas
začiatku hodiny dorobila raňajky a ani mi nenapadlo, že by som mala ísť ešte po balík. Tak
som zakričala na brata, nech preň zbehne on, lebo ja mám hodinu. Keďže ma dobre nepočul,
zobral aj on notebook do kuchyne a povedal, nech aj jemu spravím praženicu, lebo je hladný.
Strašne ma to naštvalo a trochu hlasnejším tónom som sa ho opýtala: „Nemôžeš ísť pre balík
ty? Nič nerobíš a ešte chceš odo mňa, aby som ti robila raňajky!“ Nakoniec som však poň
predsa išla ja, lebo môjho brata absolútne netrápilo, čo som práve povedala, dokonca sa na
mojej zlosti pre „zbytočnosti” ešte viac zabával. Keď som sa vrátila, bola som už tak
nahnevaná, že som naňho spustila: „Ty si ozaj neschopný a ešte k tomu sebec, ktorý nič
nedokáže urobiť pre iných!“ Samozrejme, on sa nenechal len tak odbiť a naša slovná
prestrelka pokračovala… Keď už sme sa hádali hodnú chvíľu, započula som, ako niekto
z počítača hovorí, nech vypnem mikrofón. Bola to moja pani učiteľka, ktorá počúvala aj
s ďalšími šesťdesiatimi deckami v meetingu našu hádku s bratom.

Skoro som sa od hanby prepadla pod zem! Doteraz neviem, ako sa mi podarilo zapnúť
mikrofón, ale pani učiteľka spolu so spolužiakmi sa na mne dobre pobavili. Nuž, aj takéto
veselé príhody prináša dištančné štúdium.

Aneta Stachová, II.Ab

Nekonečné čakanie
(Rozprávanie)

Kreslenie je niečo, čo ma baví a napĺňa. Iba vďaka tomu som bola ochotná trikrát
týždenne sa premiestňovať cez celé mesto do kultúrneho domu, kde sa každý pondelok,
stredu a piatok konal môj výtvarný krúžok. Nebolo to nič extra, stoly poukladané do kruhu,
maliarske potreby a jedna znudená učiteľka, no mne to viac než len stačilo. Jediná nevýhoda
bola, že dostať sa odtiaľ až ku mne domov trvalo autom štyridsaťpäť minút.

V piatok večer, keď som vonku stála pred kultúrnym domom po tom, čo mi skončil
krúžok, som všetko prehodnotila. Mrzli mi prsty na rukách a nepomáhalo ani to, že som si ich
schovala do bundy. Tá však bola pritenká na toto počasie, i keď ešte poobede svietilo slniečko
a mne bolo teplo v mikine. Kreslenie som milovala a toto neskoré čakanie na to, kedy po mňa
príde mama, som zasa neznášala. Keď mi na mobile cinkla SMS-ka, horko-ťažko som dokázala
mobil vytiahnuť z kapsy a s mojimi zmrznutými prstami to išlo ešte ťažšie. Všetka zlá nálada
však zmizla, akonáhle som zistila, že mi napísala mama oznamujúc, že o dve minúty je tu. Len
tak-tak som zadržala nadšené vypísknutie a mobil okamžite schovala späť, aby mi medzitým
nestihli úplne zamrznúť prsty. Po chvíli sa na parkovisku objavilo mamino auto, tmavomodrá
Dacia, a ja som sa k nej rozbehla. Už som si dokonca prestávala cítiť prsty na nohách, a tak
som bez rozmýšľania vhupla do auta a rýchlo zatvorila dvere, aby k nám nenafúkalo ešte viac
studeného vetra. Až keď som sa zapásala, ticho v aute mi prišlo príliš divné. Keď som zdvihla
hlavu, zo sedadla vodiča sa na mňa pozeral cudzí pán v strednom veku.
„Potrebujete niečo?“ mierne vyvedený z miery sa ozval.
„Uh, p-prepáčte,“ zakoktala som sa a z auta vybehla čo najrýchlejšie som vedela.

O pár metrov ďalej práve parkovala mamina, s úplne rovnakým autom. Pána
s tmavomodrou Daciou som už nikdy nevidela, no som za to úprimne rada. Moja mamina sa
tomu síce zasmiala, ale ja som sa hanbila za svoju nepozornosť.

Denisa Mináriková, II.Ab

Ilustrácia: Magdaléna Marková, Tercia A



T R A J A V Y Ž R E B O VA N Í V Ý H E R C O V I A Z Í S K A J Ú D A R Č E K !
VYPLNENÝ KUPÓN S MENOM A ODPOVEĎOU ODOVZDAJTE NA VRÁTN IC I .

Meno a trieda:

Správne riešenie:

STAČÍ VYLÚŠTIŤ LEN 1!

PRESTÁÁÁVKA

JANUÁR 2022

PRÁZDNINY, SMIECH,
SMÚTOK, SNEH, LISTY, ŠKOLA,
PRÍRODA, RODINA, PIESOK,
VODA, PRÁZDNINY

P R Í R O D A B Z
I R N R S N E H S
E DŽ Á O L Ô R M M
S Š DZ Z IA O IE O Ú
O K Ľ V D CH M Y T
K O V I R N Ŕ F O
H L N O D Ň I Š K
CH A V F D K C N E
L I S T Y A Č B Y
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Ak rád lúštiš a premýšľaš,
nech sa páči!

Shabani Samghabadi, Zeinab, 7.C

Sofia Michaličková, 5.B

1. JEDLO POČAS DŇA
2. ČO JE 6. DECEMBRA?
3. ČO NÁS ČAKÁ POD STROMČEKOM?
4. STRIEDA SA S DŇOM
5. CHRÁNI PRED VÍRUSMI
6. JE SLADKÝ (DÁVA SA DO PEČIVA)
7. KTO STAVIA IGLÚ?

1. MATURITNÝ PLES
2. TILGNERKA JE NÁŠ…
3. STÔL V ŠKOLE
4. PRIEZVISKO SOCHÁRA, PO KTOROM

SA VOLÁ NAŠA ŠKOLA
5. MIESTNOSŤ PLNÁ KNÍH
6. VYUČUJÚCI INÝM SLOVOM
7. KAŽDÝ PIATOK NÁM HRÁ …

TILGNERKA
8. KEĎ SI V KOSTÝME, TAK JE…
9. OCENENIE ŽIAKA ZA JEHO

VEDOMOSTI

Ilustrácie: Kristína Trnková, III.Ab
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V Ý H E R C O V I A
Z M I N U L É H O Č Í S L A

Betka Šuchová, 4.B
Viliam Škripeň, 5.A
Jakub Mihina, 6.A

1. MIESTO

2. MIESTO

3. MIESTO



Tento príbeh sa začína v nemeckom mestečku
neďaleko Mníchova, kde býva naša hlavná
hrdinka – Flinn Nachtingallová. Každý večer
sedáva na opustenej železničnej stanici
a rozmýšľa, čo sa stalo jej nevlastnému
bratovi Jontemu. Jediné, čo jej po ňom ostalo,
bola pohľadnica s obrázkom petrolejového
parného vlaku so zvláštnymi veršami na
druhej strane. Ale jedného večera sa na
stanici objaví presne ten vlak z pohľadnice
a Flinn doňho bez rozmyslu naskočí a dúfa, že
nájde Jonteho. Ocitne sa v najväčšom
dobrodružstve, aké kedy zažila. Zistí, že to nie
je len obyčajný a starý vlak, ale magická
internátna škola na kolesách, ktorá jazdí po
celom svete! Nájde si tam spoľahlivých
a verných kamarátov, s ktorými sa pokúsi
zachrániť vlak pred skazou. Ak chcete vedieť,
ako to celé dopadne, prečítajte si prvý diel
tejto fantastickej trilógie. Vrelo odporúčam!

Text a foto: Lívia Mervová, 8.B

Perfektná kniha pre tých, ktorí neradi
čítajú a je vhodná aj pre 1.stupeň, aj pre
2.stupeň! Kniha je super písaná, je
zábavná a je písaná veľkými písmenami. Je
v nej veľa obrázkov, ktoré dotvárajú text.
Nakoľko téma je zo školy, školského
prostredia, je to aktuálne a zážitky
hlavného hrdinu sú čitateľom blízke.
Možno aj preto má kniha zatiaľ 15 častí – je
veľmi populárna a postupne pribúdal diel
za dielom.

Ako už názov hovorí, hlavný hrdina Greg si
píše denník zo svojho života s bratom,
rodičmi, kamarátmi a nie je to žiadna
nuda! Niekedy až ostáva rozum stáť, čo sa
deje, či už hlúposti či dobrodružstvo… Ale
o tom si už prečítajte sami!

Text a foto: Zuzana Hlavinková, 5.A

DENNÍK ODVÁŽNEHO BOJKA
Autor: Jeff Kiney

MAGICKÝ EXPRES
Autor: Anca Sturmová

31Magdaléna Marková, Tercia A

TRIEDNA GUĽOVAČKATRIEDNA GUĽOVAČKA
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FIÚÚÚÚÚ...
CÍTIM SA AKO
KĹĹĹZAVÝÝÝÝ
MEDIÁÁÁÁN!

OKAMŽITE S TÝM
PRESTANTE, LEBO SA

K VÁM PRIDÁM!
NO VEĎ

POČKAJTE!

JA UŽ
ČAKÁM!

VYHLASUJEM
SNEHOVÚ
VOJNU!

TAK TOTO
SI NEMAL!!!

NAČO
SÚ TI SANE?

IDEME PREDSA
DO ŠKOLY!?

SNÍVA
SA MI ALEBO
MI MRZNE
MOZOG?

TO CHCEM
VIDIEŤ!!!

AMERICKÍ VEDCI
ZISTILI, ŽE VÍRUS V ZIME
NEPREŽIJE. OD ZAJTRA SA

BUDETE UČIŤ VONKU.
DOBRE SA OBLEČTE!

DNES SI NA
BIOLÓGII POVIEME
NIEČO O ANATÓMII

SNEHULIAKA.

PANI
UČITEĽKA, MNE
ZMRZLA DESIATA!

DAJ SI K NEJ
ĽADOVÝ ČAJ!

VÁŽNE SI
MYSLÍŠ, ŽE SA
BUDEME UČIŤ?

HAHAHA...

TilgneráckyKomiks

I. STUPEŇ

KEĎ ČÍTAŠ, NIE JE ČO RIEŠIŤ!
II. A III. STUPEŇ



ĎALŠIE ČÍSLO ČASOPISU TILGNERKA VYJDE V MARCI!
VAŠE TIPY A NÁPADY POSIELAJTE NA: adriana.hlavinkova@tilgnerka.edu.sk

BEZ KOMENTÁRA


